

朝陽科技大學 098學年度第1學期教學大綱  
Introduction to Law 法學緒論

當期課號	9059	Course Number	9059
授課教師	楊仁毓	Instructor	
中文課名	法學緒論	Course Name	Introduction to Law
開課單位	民主與法治素養(進)	Department	
修習別	選擇必修	Required/Elective	Understanding Democracy And Rule of Law
學分數	2	Credits	2
課程目標	我們在日常生活中，具備一些基本法律知識，如民法、刑法是有必要的。法學緒論是一門探討法律思想與法律制度的導論課程。本課程可以讓學生了解到法律的基準與效力，法律與社會的關係，法理學的意義與內容、法學的主要派別及學說、民法、刑法行政法及其訴訟法之簡介，及司法改革與司法獨立之相關問題。	Objectives	Law and order should always be maintained in our society. Law plays an important role that is the crucial criteria to the state institute, government policy, and social development. The symbol of a democratic country is essentially "rule of law", or "rule by law". This course contains two topics: One is the universal concept of law, which includes the kinds of jurisprudence, the schools of jurisprudence, the theories of jurisprudence. The other includes the validity of judgment, the interpretation of law, and the independence of jurisdiction.
教材		Teaching Materials	
成績評量方式	每周報告(書面、口頭)、及平時上課之表現	Grading	Weekly reports (written and oral) & class participation
教師網頁	-		
教學內容	<p>介紹學生認識瞭解法律之基本概念與個人權利義務，瞭解重要之法律內涵。以生活中裏經常遇到的狀況，以法律觀點處理以及分析。</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. 法律的意義:法治與法律的演進與法律的基本觀念</li> <li>2. 當代主要法系:英美體系與大陸體系的分別</li> <li>3. 法律與其他社會生活領域的關係</li> <li>4. 法律的效力與適用</li> <li>5. 司法制度與司法機關</li> <li>6. 司法程序</li> </ol>	Syllabus	<p>Introducing the fundamental concepts of law and how it interacts with individual rights and obligations; enabling students to understand important branches of law and their functions; using common scenarios to demonstrate how law intertwines with our daily life.</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. The meaning of law: how law evolves and its fundamental concepts</li> <li>2. Comparative law: comparing civil law vs. common law</li> <li>3. Law and society</li> <li>4. Application of law and its effectiveness</li> <li>5. Taiwan's legal system and its related agencies</li> <li>6. Taiwan's legal procedure</li> </ol>

尊重智慧財產權，請勿非法影印。